
Protokół Nr 49/2021 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Finansów 

z dnia 14 września 2021 roku 

Obecni na posiedzeniu: 

1. Rybczyński Adam – przewodniczący komisji 

2. Czarniak Janusz – zastępca przewodniczącego 

3. Roszak Joanna - członek 

4. Kołodziej Piotr – nieobecny usprawiedliwiony 

Spoza komisji udział wzięli: 

1. Posadzy Wiesława – Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Filipiak Marcin – Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

3. Kryszak Magdalena – Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Przestrzennej, 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

4. Pawłowska Katarzyna – inspektor ds. pozyskiwania środków zewnętrznych i 

współpracy z organizacjami pozarządowymi 

5. Słupczewska Ewelina – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dąbrowie 

Biskupiej 

6. Kilimiak Urszula – Inspektor ds. obsługi sekretariatu 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Wydatki na drogi gminne, remonty, utrzymanie za pierwsze półrocze 2021 roku. 

3. Stan dróg po wykonanych pracach naprawczych, utrzymanie poboczy przy drogach 

gminnych. 

4. Analiza możliwości jakie dają fundusze zewnętrzne na budowę dróg. 

5. Skala bezrobocia w gminie i forma przeciwdziałania. 

6. Zakończenie . 

Ad 1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji. 

Po stwierdzeniu quorum Przewodniczący komisji , radny Pan Adam Rybczyński o godzinie 

9.00 otworzył posiedzenie i  powitał wszystkich przybyłych na komisję członków komisji, 

Przewodniczącą Rady Gminy Panią Wiesławę Posadzy,  Wójta Gminy   oraz pracowników 

przybyłych na komisję. 

Lista obecności w załączeniu do niniejszego protokołu. 



Ad 2 i 3 . Wydatki na drogi gminne, remonty, utrzymanie za pierwsze półrocze 2021 roku 

oraz stan dróg po wykonanych pracach naprawczych, utrzymanie poboczy przy drogach 

gminnych przedstawiła Magdalena Kryszak kierownik referatu. 

Radny Pan Janusz Czarniak – Co to jest przegląd okresowej kontroli stanu dróg gminnych ? 

Pani Magdalena Kryszak – To wynika z art. 62 ust. 1 Prawa budowlanego. W ubiegłym  roku 

takie zapytanie wygrał Pan Jarosław Matuszak, od przyszłego roku chcemy do projektu 

budżetu przedłożyć zlecenie ewidencji wszystkich dróg gminnych. Na naszej stronie i na BIP-

ie zamieścimy ogłoszenie, aby każdy zainteresowany miał możliwość wystąpienia z ofertą.  

Radny Pan Adam Rybczyński – Czy drogi, które nie były ujęte we wnioskach dotyczących 

funduszu sołeckiego będą robione ? U nas priorytetem było położenie kostki przed 

budynkiem świetlicy, a teraz co niektórzy doszli do wniosku, że chcieli by też aby droga w 

kierunku Sędzina była zrobiona. 

Radna Wiesława Posadzy – To co z tymi co zaplanowane ? Panie przewodniczący to 

mieszkańcy muszą się określić co jest dla nich priorytetem i zebranie wiejskie decyduje o 

wydatkowaniu środków, jeżeli nie zaplanuje się drogi w funduszu to potem należy się liczyć z 

tym , że nie będzie zrobiona, a co wtedy z drogami, które są zaplanowane z funduszu 

sołeckiego a gro z nich nie jest robiona. 

Radny Pan Adam Rybczyński - Czy pobocza przy drogach gminnych to my obcinamy, to jest 

obowiązek urzędu ? Jak się ma nasza równiarka, jeszcze sprawna ? 

Pani Magdalena Kryszak – Tak w tym roku już dwa razy to robiliśmy naszymi pracownikami, 

jeżeli jest potrzeba obcięcia zakrzaczeń to w każdej chwili można to do nas zgłosić. 

Równiarka jest sprawna, wymieniliśmy lemiesze, narazie dajemy radę.  

Wójt Gminy – W przyszłym roku będę chciał oczywiście w porozumieniu ze skarbnikiem aby 

w budżecie gminy zaplanować  ze 3-4 projekty dróg gminnych. 

Komisja nie miała więcej pytań do pracownika.      

Materiał stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad  4. Analiza możliwości jakie dają fundusze zewnętrzne na budowę dróg. 

Powyższy temat przedstawiła Pani Katarzyna Pawłowska. 

Pani Katarzyna Pawłowska - W sprawie pozyskiwania środków zewnętrznych chcę Państwa 

poinformować, iż w lipcu br. został złożony wniosek w Polskim Ładzie na realizację 

przebudowy  drogi  Chlewiska -  Straszewo. Złożono również wniosek do Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg  na remont drogi w Brudni.  

W związku z kończącą się perspektywą 2014-2020 skończyła się możliwość pozyskania 

środków z Unii Europejskiej. Obecnie trwają pracę nad Strategią i oprócz dróg są wpisane   

ścieżki rowerowe 5 km, chcemy stworzyć coś w rodzaju sieci . 

Komisja nie miała uwag do przedstawionego materiału. 



Ad 5. Skala bezrobocia w gminie i forma przeciwdziałania. Materiał przedstawiła komisji 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Pani Ewelina Słupczewska. 

Pani Ewelina Słupczewska – W ostatnim czasie wydawaliśmy paczki żywnościowe, które 

otrzymały osoby korzystające z programu „Posiłek w szkole i w domu” to było podstawowe 

kryterium aby taką pomoc otrzymać. Były to głównie, kasze, pasztety, makarony, ryż, mleko, 

olej, konserwy, buraczki, powidła, herbatniki. 

Radna Joanna Roszak – Kto decyduje o tym jaki asortyment będzie w danej gminie ? Kto się 

kwalifikuje do takiej pomocy ? 

Pani Ewelina Słupczewska – Są programy unijne. Osoby takie muszą spełnić kryterium 

dochodowe, długotrwale korzystające z pomocy społecznej z programu „Posiłek w szkole i w 

domu”. 

Radna Joanna Roszak – Jaka jest skala bezrobocia ? 

Pani Ewelina Słupczewska - Skala bezrobocia jest bardzo duża, nie można nikogo zmusić do 

podjęcia pracy, nie mamy takich instrumentów, poza tym wiele czynników wpływa na to, iż 

nasi podopieczni nie podejmują zatrudnienia  m.in. stan zdrowia, problemy z dojazdem i 

wiele innych. 

Radny Janusz Czarniak -  Najgorszy problem to jest zmotywowanie tych ludzi do pracy . 

Pani Ewelina Słupczewska – Nie możemy nikogo zmusić do podjęcia pracy, z reguły są to 

osoby trwale korzystające z pomocy, często samotne lub schorowane, albo osoby młode 

pracujące „na czarno” nie wykazujące żadnych dochodów. 

Radna Wiesława Posadzy – Ile osób było kierowanych na aktywizację społeczną ? Czy 

asystent rodziny jest jeden? Kto wygrał przetarg na dożywianie dzieci w szkołach ? 

Pani Ewelina Słupczewska – To jest około 50 osób. Ciężko jest wpłynąć na te osoby aby 

podjęły pracę. Jeśli chodzi o asystenta rodziny to mamy jedną panią. 

Przetarg na dożywianie wygrało Przedsiębiorstwo Produkcyjno-Usługowe Oliwer z Barcina. 

Komisja nie miała więcej pytań do pracownika. 

 Materiał stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad 6. Zakończenie. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad przewodniczący komisji radny Adam 

Rybczyński podziękował wszystkim za przybycie i zamknął posiedzenie. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 2021.09.14, godz.10.00. 

Protokółowała:     Prowadzący posiedzenie 

Urszula Kilimiak     Rybczyński Adam 


